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Referat for ordinært møde i Ældrerådet 
Mandag d. 5-09-2011 kl. 9:15 -  12:30 

Frederikssund rådhus lokale F2-AF105

Deltager: Lise Lotte Due, Hanne Vedersø, Christian Heiberg, Erik Nielsen, Gunner Madsen, Ruth
Rasmussen, Rigmor Nielsen, Ole Klenke.

Afbud: Ole Tinghøj.

Referent: Betina Kjellerup.

Pkt. 1. Orientering fra kommunen.
v/Ældre- og Sundhedschef Birte Sonnenborg Grothe kl. 9 :15- 10:00.

I forbindelse med organisering af fremtidig madproduktion indstiller Direktøren for Velfærd, 
Sundhed og Kultur:
- At den varme mad fremover produceres og leveres som køle-vacuum mad.
- At der leveres døgnkost til modtagekøkken og bogrupper på omsorgscentrene.
- At åbningstiderne reduceres i cafeerne.
- At der indledes forhandlinger om etablering af et § 60 selskab om fælles kostproduktion i

samarbejde med Hillerød, Halsnæs og Allerød, hvor maden leveres fra Hillerød.

Valgmuligheder og fleksibilitet øges ved levering af mad til bogrupperne.

Der reduceres 1-2 timer i åbningstiden for cafeerne. Alternativt lukkes alle cafeer, på nær 
Lundebjerggård. Café driften kræver mange medarbejderressourcer.
Opgørelse over hvor mange borgere der benytter cafeerne, fremsendes til Ældrerådet 
samme med yderligere høringsmateriale.

På grund af organisationsændringer er Handleplan For Ældre ikke klar til godkendelse på 
nuværende tidspunkt.

I forbindelse med ”den store rokade” arbejdes der videre på det alternative forslag, hvor der 
etableres rehabiliteringspladser på Tolleruphøj, ventepladser på De Tre Ege og samling af 
dagaktivitet og vedligeholdelsestræning på Østergården. Herudover åbnes der 60 pladser 
på Pedershave.
Der er en tendens til, at borgere i midlertidige boliger takker nej tak til tilbud om plejebolig, 
med mindre plejeboligen ligger i deres eget nærmiljø.
Pt. er ventelisten størst til Pedershave.
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Hanne rejste spørgsmål om Frederikssund Kommune benytter den nye procedure i form af 
tro- og love-erklæring ved genbevilling af hjælpemidler.

Socialministeren har igangsat et forsøg med fast tilknyttet praktiserende læger til 
plejeboliger og plejehjem. Beboerne kan forsat beholde egen læge, hvis de foretrækker 
dette.
I projektet deltager seks kommuner, som for en treårig periode indgår aftale med en 
praktiserende læge eller et lægeteam, som skal være fast tilknyttet et plejecenter. 
Ældrerådet henleder opmærksomheden på dette forsøg, da det tidligere er fremsat som 
ønske fra Ældrerådet side.
Efter den ny overenskomst for læger, er der etableret et kommunalt lægeligt udvalg, hvor 
Birte er repræsenteret. Et af de store fokusområder er medicineringen.

Gunner rejste spørgsmål om aconto afregningen på el og varme på Solgården i Slangerup. 
Der er i nærmest fremtid indkaldt til budget og regnskabsmøde, hvor Gunner opfordres til at 
rejse spørgsmålet.

Pkt. 2. Godkendelse af dagsorden og referat fra 15-08-2011.
Godkendt med bemærkning til pkt. 1. Aftalen med Zealand Care udløber pr. 31. august 
2011 og er forlænget til udgangen af 2011.

Alle er velkommen til at rette henvendelse til Betina, hvis der er problemer med fremsendt 
eller manglende materiale.

Pkt. 3. Orientering fra formand.
v/ Lise Lotte Due.

Velkommen til Ole Klenke og Rigmor Nielsen.

Lise Lotte læste brev fra Inge, hvori hun udtrykte ønske om at udtræde af Ældrerådet og 
takkede for et godt samarbejde.

Formanden for koordinationsudvalget Ældre Sagen, Svend Korterup har kontaktet 
Ældrerådet med henblik på at arrangerer et fælles orienteringsmøde, hvor formålet skal 
være at skabe et gensidigt indblik i hinandens virkeområder. Mødet foreslås afholdt på 
Elværket i Frederikssund ultimo oktober eller primo november 2011.
Lise Lotte sender et positivt svar til Svend Korterup.

Den 19. maj 2011 har Ministerialtidende udsendt en ny vejledning om ældreråd. 
Vejledningen udsendes sammen med referatet.

Der er ikke tilslutning til temadag om kvalitetsstandarder afholdt af Danske Ældreråd.

Pkt. 4. Økonomi, valg af ny kasserer.
Kassebeholdning oplyses på næste møde.

Efter Marthas afgang som kasserer, blev Rigmor enstemmigt valgt som ny kasserer.

Pkt. 5. Høringssvar.
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Forslag vedr. rehabiliteringspladser og ”den store rokade”
Præsentation af køkkenanalyse.
Organisering af fremtidig madproduktion.
Ændret organisering Nyvej Skibby.

Hanne udarbejder høringssvar, som udsendes med referatet.

Pkt. 6. Møder ældrerådsmedlemmer har deltaget i siden sidst.

Erik deltog på borgermødet vedrørende Agenda 21, hvor han rejste spørgsmål om 
udbygningen af Frederikssund by kontra yderområder.
Svaret var, at der som udgangspunkt skal bygges en lejlighed i yderområderne, når der 
bygges tre i Frederikssund by.

Pkt. 7. Offentligt møde den 17. november 2011.

Der er ikke afholdt møde i planlægningsgruppen siden sidste Ældrerådsmøde.
Gunner indkalder til møde, og alle opfordres til at komme med input til underholdningen. 
Program og annoncering skal færdiggøres hurtigst muligt.

Pkt. 8. Revision af Ældrerådets vedtægter.

Vedtægter for 2010 -  2013 ændres ved sletning af pkt. 2.6. omhandlende klagerådet. 
De nye vedtægter sendes til politisk godkendelse.

Pkt. 9. Orientering fra fagudvalg.

Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget
Intet, da dagsorden ikke var tilgængelig på hjemmesiden.

Opvækst-og Uddannelsesudvalget 
Intet.

Kultur-, Fritid-og Idrætsudvalget
Orientering fra Erik.

Teknik-, Miljø, og Erhvervsudvalget
Orientering fra Erik.

Sag nr. 74 Roskildevej, trafiksanering og gennemførelse af fortov og cykelsti.
Det kan være til gene for gangbesværede og kørestolsbrugere, når nye 
fortove etableres med for meget fald. Erik retter henvendelse til kommune om 
denne problemstilling.

Sag nr. 75 Besparelsesforslag på budget vejbelysning.

Plan-og Udviklingsudvalget
Orientering fra Erik.

Pkt. 10. Næste møde og sted.
Mandag den 3. oktober 2011 kl. 9:15 i mødelokalet F2-AF105 på Rådhuset.

Pkt. 11. Eventuelt.
Der er nedsat et udvalg bestående af repræsentanter fra kommunen og borgere fra lokal
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området, som skal kigge på retningslinjerne for brugen af Græse GI. Skole.

Indberetningslister vedr. mødediæter afleveres på Ældrerådsmødet i november 2011, 
således at udgiften bliver afholdt i 2011.
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